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 تقديمي عرض

 

  استطلاعية دراسة

 الجدد الأعضاء استقبالأجل من  توجيهية مبادئ وضعل
 البرلمان في

 

 من قبل 2023 أكتوبرتشرين الأول/ 24 في جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية إلى اتقديمه تم

 ديثابو .ن .ب السيدة 
 (بوتسوانا -الوطنية الجمعية ةكاتب)  
 و

 مارزال لورانس السيدة
 (.الدولي البرلماني الاتحاد في مجناالبر  موظفي ةكبي )
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 توياتالمح
 لمحة عامة* 
 الاستبيان تصميم* 
 المحددات* 
 التوصياتو  اتالاستنتاج* 
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 لمحة عامة

 الفرنسةةةةةةةةةية  باللغة اسةةةةةةةةةتبيان على مبنية قصةةةةةةةةةية دراسةةةةةةةةةة: البداية في 
 لفرنسيةللغة ابا ناطق مجلس 13 في أجريت

 

  وجيبوتي  (2022) وهةةةةايي  (2021) تشةةةةةةةةةةةةةةةةةةةاد في العرض تم 
(2023.) 

 

 اجتماع في الاسةةةةةتبيان هذا في القصةةةةةور وأوجه النجاحات مشةةةةةاركة تمت 
 145 الةالعامة  الجمعية خلال جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية

 .الدولي البرلماني للاتحاد
 

 مملكة  في 146 العامة الةةةةةةةةة الجمعيةأثناء  2023 مارسآذار/ في تم
جمعية الأمناء العامين  اجتماع في الآراء في توافق إلى التوصل البحرين 

 .البرلمانات جميع سيغطي واسع استطلاع لإجراء للبرلمانات الوطنية
 

 جمعيةة الأمنةاء العةامين للبرلمةانات الوطنيةةة بين مشةةةةةةةةةةةةةةة   مشةةةةةةةةةةةةةةةروع 
 وبنةاء العةامةة الأمةانات تحضةةةةةةةةةةةةةةةيات بشةةةةةةةةةةةةةةةة ن الةدولي البرلمةاني والاتحةاد

 .الجدد لموظفينلو  البرلمان عضاءلأ قدراتال
 

 جمعية الأمناء  مع للتواصةةةةةةةةةل لبوتسةةةةةةةةةوانا الوطنية الجمعية ترشةةةةةةةةةي  تم
 نجاحإ في والمسةةةةةةةاعدةوإقامة العلاقات معها  العامين للبرلمانات الوطنية

 .الكبي المشروع هذا
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 الاستبيان تصميم
  :المشروع أهداف

 البرلمانيين لاسةةةةةةةةةةةةةةةتقبال البرلمانات اسةةةةةةةةةةةةةةةتعداد كيفية  من للتحقق 
 الاسةةةةةتقبال قبل ما وأنشةةةةةطة التنظيمية البيئة ذلك في بما الجدد 

  (.وجدت إن) القسم أداء وإجراءات
 القدرات بناء أنشطة فعالية من للتحقق. 
 ومناسبتها الموضوعة البرامج ملاءمة مدى من التحقق. 

 

 :الاستبيان أدوات
 الاتحادمن قبل  بشةةةةكل يدو  البداية في وتوسةةةةيعه تصةةةةميمه تم 

 الدولي البرلماني
 في الوطنية الجمعية أمانة مع بالتعاون وتبسةةةةةةةةةةةةةةةيطه مراجعته تمت 

 .بوتسوانا
 والكفاءة الدقة لتحقيق الإن نت عبر أداة إلى تحول 

 

 :الاستبيان اختبار
 والمملكة وألمانيا وهولندا بوتسةةةةةةةةةةةةةةوانا في البرلمان أمانة: الأهداف 

 .وملاو  المتحدة العربية الإماراتدولة و  ونيبال المتحدة
 رسالة تسليم تمكما   المستهدفة  البرلمانات إلى رسائل إرسال تم 

 .الرد يتم لم ولكن وهولندا المتحدة والمملكة ألمانيا إلى
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 التحديات
 تهوترجم لاسةةةةةةتبيانل النهائي التصةةةةةةميم اسةةةةةةتغر * 

 ولكننا طويلا   ا  وقت باللغتين له المصةةةةاحبة والرسةةةةالة
 .كذل على التغلب من تمكنا

 

 ا  قرار  اتخذنا التعليقات  من قدر أقصى لتحقيق* 
 عند الإنجليزية باللغة الناطقة البرلمانات باستهداف

 .الأداة اختبار
 

 حيةة  البيةةانات جمع هو الآخر التحةةد  كةةان*  
 المشةةةةةةةةةةةةاركين إلى الرابط تسةةةةةةةةةةةةليم في ا  تأخي  واجهنا
 .الإلك وني البريد في نيةتق مشكلات بسبب

 

 تاريخ بتمةةةديةةةد قمنةةةا التةةة خيات  لهةةةذ  نتيجةةةة* 
 2023 نوفمبرتشةةةرين الثاني/ 3 حتى الاسةةةتجابة

 المستهدفة البرلمانات مع الفعلية بالمشاركة للسماح
 جمعيةةة الأمنةةاء العةةامين للبرلمةةانات الوطنيةةة خلال

 .الاستبيان اختبار لإجراء عملية
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 تدابي ومقارنة للتعلم للبرلمانات الجيدة الممارسةةةةةةةةةةةات توثيق إلى الاسةةةةةةةةةةةتبيان هذا يسةةةةةةةةةةةعى 

 .الدولي البرلماني الاتحاد عضوية عبر الجدد البرلمانيين قدرات بناء وتحسين التحضيات
 

 ردا   هنا  تكونيتوقع أن  الاختبار  على اسةةةةةةةةتبيان الاسةةةةةةةةتجابة ف ة بتمديد قمنا أننا بما 
 .المبادرة هذ  لدعم إيجابية

 

 جمعية  أعضةةاء جميع على وتعميمها الأداة اختبار هو لخطةل الأولي دفاله أنإلى  يُشةةار
 .وتوثيقها الجيدة للممارسات للاستجابة الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية

 

 2023 نوفمبرتشةةرين الثاني/ شةةهر من الأخي الأسةةبوع في إجراء كامل الاسةةتبيان سةةيتم 
جمعية الأمناء العامين  أعضةةةةةةةةةةةةةةاء جميع اسةةةةةةةةةةةةةةتجابات من% 80 على الحصةةةةةةةةةةةةةةول بهدف

 .للبرلمانات الوطنية
 

 الوقت المناسب في المشاركة على ا  جميع نشجعكم لذلك. 
 

   سنحقق ذلك معا 
 

 

 الاستنتاجات
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 !!ملك ا  شكر 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 تعليقات وأسئلة



Presented to ASGP on the 24th October 2023 by 

Ms B. N. Dithapo

(Clerk of the National Assembly- Botswana) 

and 

Ms. Laurence Marzal 

(IPU Senior Programme Officer).  
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BACKGOUND INFORMATION

• Initially: a short study based on a survey in French, conducted in 13 
French Speaking chambers

• Presentation took place in Chad (2021), Haiti (2022) and Djibouti (2023). 

• Successes and shortcomings of this survey were shared at the ASGP 
meeting during the 145th IPU Assembly. 

• In March 2023 at the 146th Assembly in Bahrain, a consensus was then 
reached at the ASGP Meeting to conduct a major survey which will cover 
all Parliaments.

• A joint ASGP - IPU project on Secretariats’ preparedness and capacity 
building for new Members of Parliament and staff. 

• The Botswana National Assembly was nominated to liaise, link ASGP 
and assist for the success of this major project.



DESIGN OF THE SURVEY

Survey Tools:

• Initially designed and expanded manually by the IPU

• Reviewed and streamlined in collaboration with the Botswana National Assembly

Secretariat.

• Turned into an online tool for accuracy and efficiency

Project Objectives:

• To check how Parliaments prepare for the welcome of new MPs covering regulatory

environment, pre-welcome activities and swearing in processes (if any).

• To check the effectiveness of capacity-building activities.

• To check relevance and appropriateness of the programmes put in place.

Survey Test:

• Targets: Parliament Secretariat in Botswana, Netherlands, Germany, United

Kingdom, Nepal, United Arab Emirates and Malawi.

• Letters have been sent to the targeted Parliaments, message delivered to Germany,

UK and Netherlands but no response.



CHALLENGES

• Final design and translation of the survey and accompanying letter in

two languages took time but we managed to overcome.

• To maximize feedback we took the decision to target the English

speaking Parliaments when testing the tool.

• Another challenge was when collecting data as we experienced

delay in delivery of the link to the respondents due to email technical

issues.

• As a result of these delays we have further extended the response

date to the 3rd November 2023 to allow for physical engagement with

the targeted Parliaments during the ASGP for the survey test

exercise.



• This survey strive for documentation of good practices for Parliaments 

to learn and benchmark on preparedness measures and improve 

capacity building of new MPs across IPU membership.

• It is anticipated that since we have extended response time for the 

test survey there will be positive response to support this initiative.

• It must be noted that the plan is to first test the tool and roll it out to all 

members of ASGP to respond and document good practices. 

• The full survey will be implemented the last week of November 2023 

with a target of 80% responses from all members of the ASGP.

• You are therefore all encouraged to participate when your time 

comes. 

‘TOGETHER WE SHALL ACHIEVE’



THANK YOU!!


